

Stand: 08.04.2026

The **English version** is provided below, starting on page 4.

Alle Termine unter Vorbehalt, bitte beachten Sie auch die aktuellen Ankündigungen in den News des Prüfungsamts unter

<https://www.uni-giessen.de/fbz/fb02/service-fuer-studierende/service-center>

Die exakten Terminpläne für die Klausuren des 1. und 2. Prüfungszeitraums werden vor Beginn der Vorlesungszeit in den Downloads des Prüfungsamts (Klausuren) bekannt gegeben:

<https://www.uni-giessen.de/fbz/fb02/service-fuer-studierende/service-center/ssp-downloads/klausuren>

Am FB 02 gibt es keine automatische Anmeldung zu Prüfungen, welche durch den FB 02 angeboten werden. Sie müssen sich somit für alle Prüfungen immer selbstständig über FlexNow anmelden! Dies gilt auch für die Wiederholungsklausuren und auf für Studierende anderer Fachbereiche!

Bitte beachten Sie, dass es sich bei den Anmelde-, Rücktritts- und Antragsterminen um **absolute Ausschlussfristen** handelt, d.h. nach Ablauf ist grundsätzlich keine Anmeldung mehr möglich. Sollten Sie Probleme bei der Anmeldung haben, dann melden Sie sich bitte unverzüglich unbedingt noch während der Anmeldefrist per E-Mail im Prüfungsamt

Wirtschaftswissenschaften. Prüfen Sie nach Abschluss Ihrer Prüfungsanmeldung auch immer den Erhalt und Inhalt der Bestätigungsmail!

Die angegebenen Fristen gelten auch für Studierende anderer Fachbereiche, die an Klausuren des FB 02 teilnehmen möchten.

Bitte nehmen Sie Anmeldungen möglichst frühzeitig vor, damit im Fall technischer Schwierigkeiten oder sonstiger Gründe genug Reaktionsspielraum bleibt. **Ohne rechtmäßige Anmeldung sind Sie nicht prüfungsberechtigt.**

gez. Prof. Andreas Walter
(Der Vorsitzende des Prüfungsausschusses)

1. Prüfungstermin SoSe 2026:		
15.06.2026-05.07.2026	FlexNow	An- und Abmeldung zum 1. Prüfungstermin im SoSe 2026 in den Modulen des FB 02 über FlexNow
20.07.2026-31.07.2026		Durchführung der Klausuren des FB 02 im SoSe 2026 des 1. Prüfungstermins <i>Bitte beachten Sie die aktuellen Ankündigungen des Prüfungsamts/der Professuren zu Prüfungszeiten und -orten!</i>
		Spätester Termin für die Notenbekanntgabe : 8 Wochen nach dem Datum der Prüfung bzw. 16.09.2026.
2. Prüfungstermin SoSe 2026:		
31.08.2026-20.09.2026	FlexNow	An- und Abmeldung zum 2. Prüfungstermin im SoSe 2026 in den Modulen des FB 02 über FlexNow
28.09.2026-09.10.2026		Durchführung der Klausuren des FB 02 im SoSe 2026 des 2. Prüfungstermins <i>Bitte beachten Sie die aktuellen Ankündigungen des Prüfungsamts/der Professuren insbesondere zu Prüfungszeiten und -orten!</i>
		Spätester Termin für die Notenbekanntgabe : 8 Wochen nach dem Datum der Prüfung

An- und Abmeldefrist zur Prüfung im Proseminar, Seminar und Projekt im SoSe 2026		
Anmeldung zur Lehrveranstaltung		Anmeldung zur Prüfung im Proseminar, Seminar und Projekt Durch die Anmeldung in der Lehrveranstaltung erfolgt eine Anmeldung zur Prüfung. Sie können sich nur bis zum Ende der Abmeldefrist abmelden. Wenn Sie sich nicht innerhalb der Frist abmelden und die Prüfungsleistung dann nicht ablegen (z. B. Hausarbeit nicht abgeben oder zur mündlichen Prüfung nicht erscheinen), dann wird die Prüfungsleistung mit 0 Punkten bewertet. Die Anmeldung zur Lehrveranstaltung erfolgt durch Erscheinen zum ersten Veranstaltungstermin oder, wenn die Teilnahme am ersten Veranstaltungstermin z. B. aus gesundheitlichen Gründen nicht möglich ist, durch schriftliche Erklärung (per E-Mail) gegenüber dem Dozenten/ der Dozentin der Lehrveranstaltung. Die schriftliche Erklärung ist, sofern keine triftigen Gründe vorliegen, die dies verhindern, spätestens am Tage des ersten Veranstaltungstermins einzureichen. Erfolgt keine Anmeldung zur Lehrveranstaltung, dann verlieren Sie Ihren Platz in der Lehrveranstaltung
Bis zum zweiten Veranstaltungstermin		Abmeldung von der Prüfung im Proseminar, Seminar und Projekt Die Abmeldung ist gegenüber dem Prüfungsamt FB 02 schriftlich (per E-Mail) zu erklären. Der Dozent / die Dozentin soll dabei zusätzlich informiert werden
Zuteilung (Pro-)Seminar- und Thesisplätze mit Bearbeitung im WS 2026/27:		
13.07.2026-10.08.2026		Bewerbung für (Pro-)Seminar- und Thesisplätze (Bachelor-Master-Studiengang) im WiSe 2026/27 <i>Ihnen kann nur ein Betreuungsplatz zugewiesen werden, wenn Sie das richtige Onlineformular ausfüllen!</i> Beachten Sie die Informationen auf der Homepage des Prüfungsamts: https://www.uni-giessen.de/resolveuid/95c1b4c95e264a34ad3e377a063651fa Link zu den Onlineformularen: https://www.uni-giessen.de/de/fbz/fb02/service-fuer-studierende/service-center/online-antraege/seminar-thesis-anmeldung

English version is provided below. Please note that only the German version is official and legally binding. The English version is for informational purposes only.

Version dated: April 01, 2026

All dates are subject to change. Please also refer to the latest announcements in the News section of the Examination Office at:

<https://www.uni-giessen.de/fbz/fb02/service-fuer-studierende/service-center>

The exact schedules for the exams in the 1st and 2nd examination periods will be published before the start of the lecture period in the Downloads section of the Examination Office (Exams):

<https://www.uni-giessen.de/fbz/fb02/service-fuer-studierende/service-center/ssp-downloads/klausuren>

At Faculty 02, there is no automatic registration for the exams offered by our faculty. You must register independently for all exams via FlexNow — this also applies to retake exams and to students from other faculties.

Please note: Registration, withdrawal, and application deadlines are **strict cut-off dates**. Once the deadline has passed, registration is no longer possible. If you experience any issues during the registration process, contact the Examination Office of the Faculty 02 immediately via email — but within the registration period. After completing your registration, always check the receipt and content of the confirmation email.

The stated deadlines apply equally to students from other faculties who wish to take exams at Faculty 02.

We strongly recommend registering as early as possible to allow sufficient time for resolving any technical problems or other issues.

Please note: **Without proper registration, you will not be permitted to take the exam.**

Sincerely,
Prof. Andreas Walter
(Chairman of the Examination Board)

1st examination period of summer semester 2026		
15.06.2026-05.07.2026	FlexNow	Online registration and deregistration for the 1st examination period of the summer semester 2026 (Study programs of faculty 02)
20.07.2026-31.07.2026		Exams for the 1st examination period of the summer semester 2026 will be conducted during this period. <i>Please pay attention to current announcements from the Examination Office and individual professors regarding exam dates and locations!</i>
		Latest date for the publication of grades : 8 weeks after the exam date, i.e., September 16, 2026.
2nd examination period of summer semester 2026		
31.08.2026-20.09.2026	FlexNow	Online registration and deregistration for the 2nd examination period of summer semester 2026 (Study programs of faculty 02)
28.09.2026-09.10.2026		Exams for the 2nd examination period of the summer semester 2026 will be conducted during this period. <i>Please pay attention to current announcements from the Examination Office/Professors, particularly regarding exam times and locations!</i>
		Latest date for the publication of grades: 8 weeks after the exam date.
Registration and withdrawal deadline for exams in the Proseminar, Seminar and Project in the summer semester 2026		
Registration for the course		Exam Registration in Proseminar, Seminar and Project Courses By registering for the course, you are automatically registered for the corresponding exam. Withdrawal is only possible until the official withdrawal deadline. If you do not withdraw in time and subsequently fail to complete the examination (e.g., do not submit the term paper or do not appear for the oral exam), the exam will be graded with 0 points. Course registration takes place by attending the first session. If you are unable to attend the first session — for example, due to health reasons — you must register by submitting a written statement (via email) to the course instructor. Unless valid reasons prevent you from doing so, this written statement must be submitted no later than the day of the first course session. Failure to register for the course will result in the loss of your place in the course.
By the second session		Withdrawal from the Exam in Proseminar, Seminar and Project Courses Withdrawal must be submitted in writing (via email) to the Examination Office of Faculty 02. The course instructor should also be informed.

(Pro-)Seminar and Thesis slots		
13.07.2026- 10.08.2026		Application for (Pro)Seminar and Thesis Supervision Placements (Bachelor's and Master's Programs) in the Winter Semester 2026/27 <i>You can only be assigned a supervision spot if you complete the correct online form!</i> <i>Please refer to the information provided on the Examination Office website: https://www.uni-giessen.de/resolveuid/95c1b4c95e264a34ad3e377a063651fa</i> <i>Link to the online forms: https://www.uni-giessen.de/de/fbz/fb02/service-fuer-studierende/service-center/online-antraege/seminar-thesis-anmeldung</i>